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Proiectul Legii offshore are avizul Consiliului legislativ. Popescu: Termenul pentru

depunerea amendamentelor e 11 mai, apoi intra în comisie

Proiectul legii offshore are avizul  Consiliului legislativ, termenul pentru depunerea amendamentelor este

11  mai si apoi va intra în comisie, a declarat miercuri, la briefingul de  la finalul sedintei de Guvern,

ministrul Energiei, Virgil Popescu.

"Are avizul Consiliul legislativ si am vazut pe site-ul Senatului ca 11  mai e termen de depunere a

amendamentelor, dupa care intra în comisie",  a spus Popescu.

Întrebat despre nemultumirea reprezentantilor Black Sea Oil&Gas  legata de proiectul legii, ministrul si-a exprimat

convingerea ca firma  americana va scoate gaze din Marea Neagra în a doua jumatate a anului.

"Eu sunt convins ca vom scoate gaze din Marea Neagra, ca Black Sea  Oil&Gas vor scoate gaze din Marea Neagra

în a doua jumatate a anului  acesta. (...) Am facut deja receptia la lucrarile din perimetrul celor  de la Black Sea

Oil&Gas si sunt convins ca dupa 1 iulie ramâne sa ne  comunice dânsii deja data. Deja se fac teste de intrare în

sistemul  national de transport al gazelor naturale", a subliniat Virgil Popescu.

În ceea ce priveste gradul de deductibilitate a investitiilor de 60%  cerut de companiile vizate, ministrul Energiei a

subliniat ca respecta  dreptul  fiecarei companii sau asociatii patronale de a încerca sa  câstige cât mai mult, dar "si

ei trebuie sa respecte dreptul statului de  a încerca sa faca un echilibru" si ca majorarea deductibilitatii la 40%  de

la 30%, prevazuta în proiect, "este o crestere echitabila".

Pe de alta parte, Virgil Popescu a mentionat ca în acest moment România  produce mai multe gaze decât consuma

si nu exista nicio amenintare pe  termen scurt, nefiind în situatia Bulgariei, care trebuie sa gaseasca  rapid alte

surse de aprovizionare, în locul Federatiei Ruse.

"Noi lucram la surse alternative si reducerea dependentei de gazul  rusesc cred ca din luna noiembrie a anului

trecut. Lasati-ma sa  finalizam si o sa vedeti si rezultatele. Eu plec la reuniunea regionala a  ministrilor Energiei de

la Sofia tocmai pentru acea platforma de  achizitie comuna de gaze naturale", a punctat ministrul.

Întrebat cum vor fi costurile gazelor pe care le vom importa, Popescu a  subliniat ca sunt cele din piata, dar ca nu

vrem sa ne mai raportam la  hub-ul de la Viena, "care este invadat, este inundat de gaze rusesti",  ci la cel din

Olanda.

"Nu vrem sa depindem de pretul si de tendintele de pret care sunt  impuse de gazul rusesc si ne uitam la hub-ul din

Olanda, la TTF. Când  vedeti cotatia TTF, e gazul care se vinde pe bursele olandeze si acesta  este pretul. Ca e

spot, ca e pe o luna, pe trimestru, ca e pe termen  mediu, la un an, la 3 ani, veti vedea pe bursele olandeze. Acelea

vor fi  preturile cu care se va tranzactiona gazul natural în Europa", a  adaugat ministrul Energiei.
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